
Protokół Nr XII/11
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 22 lipca 2011 roku

Otwarcie obrad     – godz. 1522 
Zamknięcie obrad – godz. 1720

Ad.1

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości.

Ad. 2

Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  RM  stwierdził,  że  obrady  są 
prawomocne – w sesji uczestniczyło 14  radnych  (lista  obecności  radnych,  lista 
obecności  sołtysów  i  lista  obecności  gości  zaproszonych  stanowią  załączniki  do 
protokołu).

Ad. 3

Na sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał radnego Franciszka Majdaka.

Ad. 4

Nie  wniesiono  uwag  do  protokołu  z  sesji  RM  z  dnia  30  czerwca  2011  roku  i 
przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 
głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 5

Przewodniczący RM zapytał  czy są uwagi  i  propozycje do dostarczonego radnym 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).

Burmistrz – wniósł o wprowadzenie pod obrady DRUKU NR 10, tj. projektu uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości (poinformował, że dotyczy to 
nieruchomości  dawnego  szpitala  w  Radkowie)  oraz  poprosił  o  naniesienie 
autopoprawki  do  DRUKU  Nr  1  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Gminy  Radków. 
Burmistrz  wyjaśnił,  że  gmina otrzymała  dotacje  w wysokości  216 tys  na zadanie 
„Remont  dróg  transportu  rolnego  w  Ścinawce  Górnej”  ze  środków  Terenowego 
Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  przyjęciem  proponowanego  porządku  obrad  z 
uwzględnieniem propozycji zgłoszonej przez Burmistrza: 
głosowało 14 radnych:   za – 14  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.



Ad. 6 

Przedstawienie  przez  Starostę  Powiatu  Kłodzkiego  i  przedstawiciela  spółki 
Strateg Capital wyjaśnień i informacji w sprawie remontu drogi powiatowej nr 
3335D Radków – Gajów - Tłumaczów

Przewodniczący RM – poprosił  przedstawiciela spółki  Strateg Capital  Pana Piotra 
Mruka o informacje w sprawie drogi powiatowej Radków – Gajów – Tłumaczów.

Piotr Mruk – przedstawiciel spółki Strateg Capital – podziękował za zaproszenie na 
obrady sesji  RM.  Pan Mruk zauważył,  że jednym z  najważniejszych  tematów na 
obradach sesji  RM są drogi.  Wyjaśnił,  że spółka w porozumieniu ze Starostwem 
Powiatowym i Zarządem Dróg Powiatowych stara się,  aby droga była  przejezdna 
oraz na zlecenie właściciela drogi w 2010 roku kopalnia sfinansowała opracowanie 
projektu  drogi.  Do  czasu  zakończenia  inwestycji  (wrzesień  -  październik)  remont 
drogi nie może zostać wykonany w tym roku, ale w porozumieniu ze Starostwem 
droga  będzie  przejezdna.  Spółka  w  porozumieniu  ze  Starostwem  Powiatowym 
założyła, że wystąpią o środki infrastrukturalne unijne, jednak Starostwo ze względu 
na trudną kondycję finansową nie może przystąpić do projektu, ale równolegle były 
prowadzone rozmowy z Burmistrzem, aby doprowadzić w przyszłości do przejęcia 
drogi przez gminę jako drogi wyremontowanej. Pan Mruk poinformował, że analizując 
mapy  okazało  się,  że  była  wytyczona  inna  trasa  drogi,  zostało  przeprowadzone 
wstępne rozeznanie i jeżeli będzie przychylność Burmistrza spółka postara się, aby 
w przyszłości droga odbudowana była przejezdna przez 12 m-cy w roku i połączyła 
Tłumaczów  z  Radkowem.  W  imieniu  prezesa  zarządu  spółki  Pana  Borowicza 
odczytał pismo skierowane do Przewodniczącego RM zapraszające Radę na wizytę 
gospodarczą do kopalni. 

J. Gorczycki – odczytał porozumienie zawarte między Starostwem Kłodzkim a firmą 
Strateg  Capital  w  sprawie  remontu  i  utrzymania  przejezdności  drogi  Radków  – 
Tłumaczów. Zapytał, dlaczego firma nie dotrzymuje umów. 

P. Mruk – wyjaśnił, że porozumienie z dnia 7 października w całości wygląda inaczej. 
W  imieniu  spółki  Strateg  Capital  zapewnił,  że  w  porozumieniu  ze  Starostwem  i 
Zarządem  Dróg  Powiatowych  droga  będzie  utrzymana  i  przejezdna  a  póki  nie 
zakończy się inwestycja  byłoby bezmyślne jej  naprawianie,  dlatego że remont tej  
drogi to znaczy wybudowanie nowej drogi. 

J. Gorczycki –Radni Rady Powiatu wystąpili z interpelacją w sprawie remontu drogi 
Radków – Tłumaczów.

P. Mruk – spółka nie podejmie się odbudowy drogi, ale droga będzie przejezdna. 
Uważa, że ta droga jest jedną z lepiej  utrzymanych dróg powiatowych na terenie 
gminy.

J.  Gorczycki  –  uważa,  że  nieprawdą  jest,  aby  droga  ta  była  jedną  z  lepiej 
utrzymanych dróg.

P. Mruk – wycofał się z wcześniejszej wypowiedzi, jest najgorszą drogą.



J.  Gorczycki  –  jest  mieszkańcem  gminy  Radków  i  reprezentuje  miejscowość 
Tłumaczów  chciałby,  aby  droga  łącząca  Radków  –  Tłumaczów  była  należycie 
utrzymana. Radny uważa, że Starosta Powiatowy i dyr.  Sijka olewają stan drogi i 
wszystkich  mieszkańców a zatargi  radnego i  mieszkańców znikną,  jeżeli  kopalnia 
będzie przestrzegać norm środowiskowych, unijnych. 

Przewodniczący RM poprosił radnego o pytania na temat.

J.  Gorczycki  –  zarzucił  Przewodniczącemu RM, że nigdy w tej  sprawie  nie  zajął 
stanowiska.

S. Hajłasz - uważa, że radny J. Gorczycki rozlicza tego, co nie powinien i że radny 
pojął wszystkie mądrości i nikt więcej. Wina leży po stronie Starostwa i ich należy 
rozliczyć  za  stan  drogi.  Podziękował  ludziom  z  kamieniołomu,  że  chce 
wyremontować drogę, przeprosił w imieniu kolegi Gorczyckiego za tok rozumowania.

J. Gorczycki – stwierdził, że jest osobą odpowiedzialną i odpowiada za swoje słowa,  

Burmistrz – uważa, że firma Strateg Capital nie ponosi winy za zdewastowanie drogi. 
Burmistrz  wrócił  do  meritum  sprawy,  którym  jest  plan  zagospodarowania 
przestrzennego dla obszarów pola górniczego na Gardzieniu. Wyjaśnił, że wydano 
szereg decyzji a w decyzjach były postawione warunki. Jednym z nich był dojazd na 
plac budowy. Dopilnowanym warunkiem gminy było ograniczenie z korzystania dróg 
do ustalonego tonażu i spowodowanie, aby inwestor wybudował inny trakt niż droga. 
Roszczenia  i  przerzucenie  budowy drogi  na  Strateg  Capital,  Burmistrz  uważa  za 
nieporozumienie. Starostwo podpisało umowę użyczenia osobie trzeciej to powinno 
ponieść za to odpowiedzialność.  

J.  Gorczycki  –  zwrócił  się  do  radnej  powiatowej  B.  Siemczonek o  interwencje  w 
sprawie remontu drogi.

B. Siemczonek – jako radnej powiatowej jest jej wstyd za brak działań Starostwa i  
obiecała, że na sesji podejmie temat remontu drogi powiatowej.

O godz.1549 Przewodniczący RM ogłosił przerwę.
O godz.1601 Przewodniczący RM wznowił obrady sesji.

Przewodniczący  RM  oddał  głos  Pani  Joannie  Zyzak  -  Kusiakiewicz  nowemu 
dyrektorowi Biblioteki Publicznej w Radkowie.

J. Zyzak – Kusiakiewicz – przedstawiła swoją osobę Radzie Miejskiej.

Ad. 7

Burmistrz – złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 30 czerwca 2011 roku 
do 21 lipca 2011 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  radni  mają  pytania  do  przedstawionego 
sprawozdania.



S.  Hajłasz  –  poprosił  o  wzięcie  pod  rozwagę,  czy  nie  należałoby  przekazać 
Dyrektorowi Szkoły w Ścinawce Średniej hali gimnastycznej 

Burmistrz - przyznał, że faktycznie pracuje nad sprawami dobrego funkcjonowania i  
wykorzystania całego kompleksu sportowego i w tym hali  gimnastycznej.  Obecnie 
Pan Adam Trybus pełni rolę gospodarza kompleksu. Burmistrz będzie rozmawiał z 
Radą Sportu, którą wkrótce powoła, w jaki sposób lepiej gospodarować obiektami 
sportowymi.

Ad. 8

Druk NR 1 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Radków na 2011 
rok

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały z naniesioną autopoprawką.

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
K.  Sypień  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J. Gorczycki – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14   radnych:  za – 14       przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

Druk NR 2 w sprawie zmiany uchwały Nr IV/17/02 Rady Miejskiej w Radkowie z 
dnia 21 grudnia 2002r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Radków

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
K.  Sypień  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J. Gorczycki– Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.



Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14   radnych:  za – 14       przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

DRUK NR 3 w sprawie szczegółowych zasad przyznawania i  odpłatności  za 
usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z  wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 
oraz  szczegółowych  warunków  częściowego  lub  całkowitego  zwolnienia  z 
opłat, jak również trybu pobierania tych opłat 

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
K.  Sypień  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J. Gorczycki– Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14   radnych:  za – 14       przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

DRUK NR 4 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i  
zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Miasta i Gminy Radków

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały..
K.  Sypień  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, przy pięciu głosach za i przy 
jednym głosie przeciwnym.
J. Gorczycki – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, przy trzech głosach za i dwóch głosach przeciwnych.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, przy dwóch głosach przeciwnych.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14   radnych:  za – 11     przeciw – 3     wstrzymało się –  0



DRUK NR 5 w sprawie określenia górnych stawek opłat  ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 
opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transportu  nieczystości  ciekłych 
obowiązujących na terenie Miasta i Gminy Radków

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
K.  Sypień  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J. Gorczycki– Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14     radnych:  za – 1 4         przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

DRUK  NR  6  w  sprawie  powołania  zespołu  opiniującego  zgłoszonych 
kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego w Kłodzku na kadencję 2012 - 
2015 

Przewodniczący RM poprosił o zgłaszanie kandydatur. 

S.  Hajłasz  –  Przewodniczący  Klubu  „ODNOWA”  –  w  imieniu  Klubu  zgłosił 
kandydaturę Pana K. Przybycienia i Pani B. Kopalko.

Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  zaproponowane  osoby  do  pracy  w  zespole 
wyrażają zgodę:

1. Barbara Kopalko wyraziła zgodę.
2. Krzysztof Przybycień wyraził zgodę.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14     radnych:  za – 14       przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

DRUK NR 7 w sprawie przyjęcia i zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Radków

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
K.  Sypień  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.



J. Gorczycki– Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14    radnych:  za – 14     przeciw  -0 wstrzymało się – 0.

DRUK NR 8 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
K.  Sypień  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt  uchwały,  przy  jednym  głosie 
wstrzymującym.
J. Gorczycki – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14     radnych:  za – 13        przeciw – 0      wstrzymało się – 1.

DRUK  NR  9  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XVIII/87/07  Rady  Miejskiej  w 
Radkowie  z  dnia  29  grudnia  2007r.  w  sprawie  zasad  gospodarowania 
nieruchomościami 

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
K.  Sypień  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J. Gorczycki– Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:



Głosowało 14     radnych:  za – 14       przeciw –       wstrzymało się – 0.

DRUK NR 10 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
K.  Sypień  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J. Gorczycki – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14      radnych:  za – 14         przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

Ad. 9
Wnioski i zapytania radnych oraz mieszkańców miasta i gminy.
Nie było.

Ad. 10
Interpelacje radnych.
Nie wpłynęła.

Ad. 11
Sprawy różne.

J.  Gorczycki  –  poprosił  o  interwencje  w  sprawie  walącego  się  budynku 
kamieniołomu, który znajduje się przy drodze gminnej w kierunku Rudawy.

Burmistrz - zgłosi sprawę do nadzoru budowlanego.

J. Zyzak – Kusiakiewicz – zaprosiła radnych na imprezy kulturalne organizowane w 
najbliższym czasie przez Bibliotekę. 
Ad. 12

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął obrady XII sesji Rady 
Miejskiej. 

   Protokołowała: Przewodniczący
 Lucyna Połowczuk   Rady Miejskiej w Radkowie

           Bogumił Kuczyński


